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Referat fra afdelingsmøde i DN Rudersdal (nr. 134) 

28. september 2023 i Mødelokale 1 ved Birkerød Bibliotek 

Til stede: Anne%e Pl., Jitka, Karsten, Mikael, Peter, Sonja, Steen, Steffen, S7ne og Svend. 

1. Velkomst/valg af mødeleder og referent 

Særlig velkommen 7l Jitka som deltog for første gang. 

Mikael valgtes 7l mødeleder, Peter 7l referent. 

2. Godkendelse af referat fra forrige møde 
Referatet fra den 15. august 2023 godkendtes. 

3. Nyt fra arbejdsgrupperne 
o GiGfri kommune og Slip haven fri (Anne%e Pl.) 

Der aMoldes møde 05.10.2023 hvor gruppens frem7dige fokus mv. vil blive drøGet. 

o Fredningsgruppen (Karsten/Steen) 
Der er ikke verserende fredningssager.  
En borger har henvendt sig om muligt ulovligt byggeri på ejendommen Sandbjergvej 22B, der 
ligger inden for Maglemosefredningen. Vi har bragt forespørgslen videre 7l byplanafdelingen, 
der har svaret, at kommunen er i løbende dialog med ejeren af ejendommen om arbejderne på 
grunden bl.a. for at sikre, at der ikke sker noget, der er i strid med fredningsbestemmelserne. 
Det fremgår af svaret, at der er en del stridigheder mellem naboerne på stedet. 
Fredningsgruppen har beslu%et ikke at foretage yderligere i anledning af henvendelsen. 
Fredningsgruppen vil på det årlige møde med forvaltningen lægge yderligere pres på for, at der 
bliver fulgt op på lovliggørelsessager, f.eks. hvor der foreligger en klar afgørelse fra 
fredningsnævnet. 



o Vand- og kystgruppen (Svend) 
Ikke noget nyt.  

o Biodiversitetsgruppen (Svend/Mikael) 
Catherine er fortsat meget ak7v på A%emosevej, hvor der er le-slåning førstkommende lørdag.  

o S7gruppen (Anne%e Pa./Peter) 
Der har i august været holdt møde med kommunen og 4 grundejere, der vil blive berørt af en 
trampes7 langs Kajerød å mellem Tornevangsvej og Sjælsø. Der var generelt en posi7v stemning i 
forhold 7l hele projektet og en konstruk7v dialog, men mindre forståelse for det a%rak7ve ved et 
s7forløb over de pågældende grunde. Der blev givet grundejerne frist 7l 1. oktober 7l at komme 
med deres skriGlige kommentarer.  

o Naturplejegruppen (Mikael) 
Pleje af naturen er en særlig udfordring i år, hvor alt er meget frodigt. 14 personer med le nåede 
på en dag kun at slå 1/3 af arealet i Malmmosen.  

4. Siden sidst 

1. Evaluering af introduk7onsmøde for nye/nyere medlemmer aMoldt 05.09.2023 (Karsten) 

Af 65 nye medlemmer, der er kommet 7l siden august 2021, var indbydelse sendt 7l ca. 57, som 
havde oplyst en mailadresse. 10 af disse meldte 7lbage og 8 mødte op 7l mødet. Ideen med et 
intro-møde kan godt tages op og gentages hvert andet år.  

2. Møde med RK 27.09.2023 om rammer for nyt Klimaråd i RK (Steen) 

Mikael og Steen deltog for DN sammen med to repræsentanter for Klimabevægelsen. 
Kommunen har i november 2022 vedtaget en klimahandlingsplan, hvoreGer kommunen skal 
være klimaneutral i 2040 (h%ps://www.rudersdal.dk/files/media/2022/45/rudersdal_dk2020-
klimahandlingsplan.pdf). Det er beslu%et, at der i 2023 skal etableres et Klimaråd med henblik 
på borgerinddragelse i processen. Mødet var en kort indledende drøGelse omkring, hvem der 
skal være medlemmer af rådet, og hvad dets opgaver skal være. Der er endnu ikke lavet et 
handlingskatalog. Klimarådet skal ikke arbejde med natur og biodiversitet. Rådet får ingen 
beslutningskompetence. Kommunen vil inden årsskiGet komme med et udspil 7l 
forretningsorden.  

https://www.rudersdal.dk/files/media/2022/45/rudersdal_dk2020-klimahandlingsplan.pdf
https://www.rudersdal.dk/files/media/2022/45/rudersdal_dk2020-klimahandlingsplan.pdf


I Furesø kommune har der netop været aMoldt et stort anlagt ”Klimafolkemøde 2023” med 
workshops, stande, film, foredrag og paneldeba%er (h%ps://www.furesoe.dk/media/20279/
klimafolkemoede-program-final-tg.pdf) 

3. Andet? 

5. Kommende arrangementer og akLviteter 

1. Møde med RK 03.10.2023 om naturpleje (Mikael) 

Mødet vil både omhandle generelle spørgsmål, som hvordan biomasse kan blive en ressource, 
og konkret, om plejen af områder som Byagervej, Langedam, Nørrevangssle%en, Maglemosen, 
Vaserne, Dumpedalen, Suhrs plantage m.fl. er den rig7ge. EGer kri7k rejst på årsmøde for 2 år 
er Pilegårdsparken nu blevet et godt eksempel på, at den rig7ge pleje virker. 

2. Biodiversitetsplan for RK (Mikael) 

I budgetaGalen for 2024 er der afsat penge 7l udarbejdelse af en ”natur- og biodiversitetsplan”. 
Forslag vil fremkomme eGer årsskriGet. Mikael er tovholder for DN. 

3. Ture/arrangementer (alle) 

4. Input 7l nyhedsbrev (alle) 

5. Andet? 

6. Eventuelt/meddelelser 

Steffen fik 7lslutning 7l at sende en klage 7l Museum Nordsjælland om nedslidning af 3 hulveje af stor 
kulturhistorisk værdi i Ravnholm skov, der er en del af Mølleåfredningen.  

https://www.furesoe.dk/media/20279/klimafolkemoede-program-final-tg.pdf
https://www.furesoe.dk/media/20279/klimafolkemoede-program-final-tg.pdf


Steen og Steffen deltog i denne uge i Samrådsmøde med ekskursion 7l halvøen Arrenæs, der s7kker ud i 
Arresø og er under fredning. 

Karsten, S7ne og Peter meldte sig 7l at arrangere juleafslutningen 14.12.2023. 

S7ne anbefalede DN´s mange kurser om naturen og Dave Goulsons bog ”Den tavse klode - sådan 
forhindrer vi insekternes undergang”.  

Næste bestyrelsesmøde er 24. oktober 2023. 

02/10-2023 PLL


